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tyto krajské volby jsou zcela zásadní – 
ukáží, zda je možné pokračovat v nasta-
veném směru a pozitivním trendu správy 
regionu pro lidi. Nechci se vrátit do před-
chozího období nečinnosti, setrvačnosti 
a agónie, stejně jako nechci návrat před-
chozí krajské vlády bezradnosti, nekom-
petence a pasivity. 

Proto stále platí, stejně jako před čtyřmi 
roky: nespojím se s ANO, stejně tak s ex-
tremistickými subjekty, ani je nebudeme 
podporovat. Svým působením po celé 
období hnutí ANO dokázalo, že nestojí 
o  normální spolupráci, a  svým negati-
vismem posiluje rozdělování společnos-
ti. A my chceme pokračovat v pozitivním 
obratu fungování Karlovarského kraje jak 
v rozvojových investicích, tak v celkovém 
zlepšování kvality života a celkovém vní-
mání regionu. Máme za ty uplynulé čtyři 
roky už na čem stavět.

Po nástupu do vedení kraje jsme vytvořili 
a  sladili tým široké koalice demokratic-
kých subjektů a  po celé čtyři roky jsme 
rozhodovali v drtivé většině konsenzuál-
ně. Pomohla nám k tomu také intenzivní, 
bezprostřední a věcná vnitřní komunika-
ce. I s malou převahou koalice nad opo-
zicí v zastupitelstvu jsme udrželi soudrž-
nost široké koalice po celé čtyři roky, kdy 
nedocházelo k řevnivosti a hádkám mezi 
koaličními subjekty, ale naopak ke shodě 
s cílem rozvíjet Karlovarský kraj.

V  neposlední řadě - za celé 4 roky za 
námi není žádný skandál ani politický 
průšvih.
Prokázali jsme po čtyřech letech to, co 
jsme slíbili: nestavíme vzdušné zám-
ky, ale nabízíme konkrétní cíle pro lidi 
a náš kraj. Budeme rádi, když nám svým 
hlasem pomůžete pokračovat v rozděla-
né práci. 

Přijďte k volbám. 
Děkuji. 

HEJTMAN PETR KULHÁNEK:

PŘIJĎTE K VOLBÁM!

20. - 21. ZÁŘÍ 2024

MÁME ŠANCI ZABRÁNIT 

NÁVRATU POPULISMU, BEZRADNOSTI

A PASIVITY

PETR KULHÁNEK JAKO HEJTMAN 
ŘÍDÍ V POSLEDNÍCH LETECH 
KARLOVARSKÝ KRAJ.  
Je celoživotním sportovcem a  běžcem 
na dlouhé tratě, má za sebou i osmiletou 
zkušenost z  primátorského křesla 
města Karlovy Vary. Když kandidoval 
v  minulých krajských volbách, jeho 
hlavním záměrem bylo lepší fungování 
kraje, aby byl víc slyšet a lépe prosazoval 
zájmy svých obyvatel. Jak se mu to daří? 

Za ty čtyři roky, co jste hejtmanem, jste 
navštívil všechny obce v regionu. Mluvil 
jste s  jejich starostkami a  starosty 
o všem, co řeší nebo je trápí. Na to pak 
navázala i setkání s  lidmi v hospodách 
a  restauracích. Jaké dojmy si z  nich 
odnášíte? 
Bylo to pro mě velmi inspirující. Ta 
bezprostřední zkušenost s  atmosférou 
v  obcích, s  jejich problémy, ale také 
s  tím, co se tam povedlo vytvořit, je 
prostě nepřenositelná. Navíc jsem mohl 
vždy pomoci buď radou, propojením 
na správné instituce nebo úkolem 
napsaným v  jednom z  mých celkem 
10 popsaných poznámkových bloků 

k  následnému vyřešení. A  že se jich 
podařilo vyřešit více jak 300 z celkových 
400! Ať už šlo o  zachování železničního 
přejezdu v  centru Nebanic, úpravu 
koryta potoka přes Otročín, navádění na 
dotační tituly pro realizaci potřebných 
obecních projektů, úpravy jízdních 
řádů a  desítky, vlastně stovky dalších. 
Často jsme slýchali, že od vzniku krajů 
se takto o  jednotlivé obce nikdo nikdy 
nezajímal, to skutečně potěšilo. Navíc 
dvakrát měsíčně probíhaly i  pravidelné 
videokonference se všemi starosty 
kraje, kde jsem vždy připravil aktuální 
souhrn zajímavých informací a  zároveň 
sbíral podněty od starostů. Jsem rád, 
že v  podobně pozitivním duchu se 
nesla i naše setkání v hospodách napříč 
krajem, kde jsme se i k mému překvapení 
dočkali spíše pozitivní zpětné vazby, než 
negací a  stížností. Sečteno a  podtrženo 
– potvrzuje se moje zkušenost, že 
bezprostřední, věcnou a  intenzivní 
komunikaci nic nenahradí.
 
V  podzimních volbách obhajujete 
pozici hejtmana a  chcete pokračovat 
v  práci pro kraj. Ještě vás ta mnohdy 
velmi konfliktní a vyhrocená atmosféra 
v politice neotrávila? Jak si od ní čistíte 
hlavu? 
Mohu říci, že 18 let v politice, z  toho 12 
v té exekutivní, člověka vyškolí. Zejména 
zpočátku je obtížné si zachovat odstup, 
nadhled a chladnou hlavu, ale bez toho by 
to byla cesta do pekla. Takže jsem se musel 
naučit předvídavosti, empatii, trpělivosti, 
nepouštět si vše pod kůži a  zejména 
rozhodovat se s  rozvahou a  nadhledem 

NASTARTOVALI 
JSME NÁŠ KRAJ

A CHCEME V PRÁCI PRO VÁS POKRAČOVAT

.. pokračování na straně 2

ŘEKNI TO HEJTMANOVI!
Celé léto za vámi 
vyrážíme do měst, 
městeček a vesnic 
na pivo, kus řeči 
o tom, co vás u nás 
v kraji trápí, a jak 
se vám žije. Díky za 
všechna tahle milá 
setkání!

Via Carlsbadia přivede mladé 
zpátky do kraje, říká Jan Kuchař

ROZHOVOR

VÁŽENÍ PŘÁTELÉ, OBYVATELÉ  
KARLOVARSKÉHO KRAJE,

UZDRAVUJEME KRAJSKÉ
ZDRAVOTNICTVÍ
Dokázali jsme zvrátit trend a posílili jsme stavy 
lékařů ambulantních i zdravotních o téměř 200 
zdravotníků. Další stovka nových lékařů pro 
Karlovarský kraj už studuje. Investujeme do 
rozvoje nemocnic v Karlových Varech a Chebu. 
Pracujeme také na projektu zubní kliniky v Lokti. 

ČERNÉ NA BÍLÉM
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1 LÍDR KANDIDÁTKY
PETR KULHÁNEK
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61VOLTE ČÍSLO

Petr Kulhánek
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PROKÁZALI JSME PO ČTYŘECH 
LETECH TO, CO JSME SLÍBILI: 
NESTAVÍME VZDUŠNÉ ZÁMKY, 
ALE REALIZUJEME 
KONKRÉTNÍ CÍLE PRO LIDI.

Víme, že náš kraj má obrovský potenciál, my jsme 
nastartovali jeho využití a  chceme v  rozdělané práci 
pokračovat. Naše práce je za námi vidět a  budeme v  ní 
pokračovat stejně intenzivně. Zvedáme region ve všech 
oblastech a  k  tomu potřebujeme silný mandát od Vás -  
obyvatel, kteří v Karlovarském kraji žijí.

ZDRAVOTNICTVÍ 
Jednou z  našich hlavních priorit se stalo zdravotnictví, 
a  to primárně posílení stavu lékařů v  ambulantních 
i zdravotních zařízeních a investice do rozvoje Karlovarské 
krajské nemocnice v  Karlových Varech a  Chebu. 
Zvolili jsme systémový přístup, kdy jsme k  náborovým 
příspěvkům přidali komplex dalších motivačních programů 
od středoškoláků, přes studenty a absolventy lékařských 

fakult, stávající lékaře až po seniorní lékaře včetně pomoci 
vybavení ordinací. Dnes již pro Karlovarský kraj studuje 
téměř stovka nových lékařů, kteří zde budou působit. 
Posílili jsme financování mobilních hospiců a připravujeme 
vznik Zubní kliniky v Lokti. Pro naše občany jsme dokončili 
revitalizaci chebské nemocnice v  celkových nákladech 
zhruba 772 milionů korun. Na další stamiliony pak přišlo 
pořízení nového vybavení. Na modernizaci onkologického 
pracoviště jsme zajistili 200 mil. korun z  Národního 
plánu obnovy, s  Ministerstvem zdravotnictví  a  Fakultní 
nemocnicí v  Plzni připravujeme projekt Komplexního 
onkologického centra. Rozvoj karlovarské nemocnice 
pokračuje dle schváleného generelu rozvoje v  řádech 
stovek milionů korun. Připraveno je i  zahájení provozu 
letecké záchranky v Karlovarském kraji.

SOCIÁLNÍ OBLAST 
V  sociální oblasti jsme investovali do rozvoje služeb 
i lidí. Ve spolupráci s odborníky z kraje a z celé republiky 
jsme kultivovali pravidla a  podmínky pro sociální služby 
a  také posunuli digitalizaci. Navýšili jsme objem peněz 
na financování služeb, udrželi jsme i  jejich průběžnou 
podporu ve formě zápůjček, či dofinancování. Výsledkem 
je to, že - narozdíl od jiných krajů - u  nás vznikají nové 

potřebné sociální služby a  my je zvládáme financovat. 
Jsme úspěšní v  získávání investičních i  neinvestičních 
dotací. Věnujeme se všem věkovým skupinám a snažíme 
se řešit i jinde okrajová, ale v Karlovarském kraji zásadní 
témata, jako jsou podpora dětem s psychickými problémy, 
řešení sociálního vyloučení, snižování zadlužení obyvatel 
a  snižování předčasných odchodů ze škol. Založili jsme 
Nadační fond Karlovarského kraje, první program na 
zabydlování již úspěšně testujeme a v roce 2024 spustíme 
ještě další dva nové okruhy. V  době energetické krize 
jsme úspěšně použili finanční nástroj Záchranná brzda. 
Dlouhodobě podporujeme Potravinovou banku a desítky 
menších charitativních projektů. Modernizujeme Domov 
se zvláštním režimem Matyáš v Nejdku a zvyšujeme tak 
kvalitu této služby pro budoucnost.            

FINANCE
Celé čtyři roky jsme pracovali s přebytkovým provozním 
rozpočtem kraje, pravidelně jsme přidělovali masivní 
prostředky do Fondu budoucnosti na realizaci rozvojových 
investic, posílili jsme řadu dotačních programů na podporu 
kultury, památek, sportu a  zdravotnictví, snížili jsme 
závislost nemocnice na krajském rozpočtu. Podařilo se 
nám intenzivním vyjednáváním v Asociaci krajů s vládou 

ČERNÉ NA BÍLÉM:     NAŠE VÝSLEDKY

bez ohledu na tlak, který je na mne vyvíjen. Určitě mi 
k  tomu pomohla a stále pomáhá i má největší záliba, 
vytrvalostní dálkový běh. Zvládnutí 100kilometrové trati 
v horách se mnohdy ukáže jako dobrá škola pro řešení 
krizové situace bez paniky. I  k  tomu je potřeba nejen 
extrémní vytrvalost, ale i celkové mentální nastavení těla 
a ducha. Třeba od 80. kilometru Beskydské sedmičky 
už to je z 90 % ryze psychický výkon – nohy už prostě 
běží jen tak, jak je silná hlava. A to je i odpověď na tuto 
otázku: nejlepší psychohygienou je pro mě běh, jízda na 
kole, na běžkách, horské túry, zkrátka jakýkoliv pohyb, 
který vás drží jak v  potřebné fyzické kondici, tak ve 
vnitřní rovnováze a přináší klid na duši.
 
Za svou politickou kariéru jste si vyzkoušel být nejen 
ve vládě, ale i v opozici. Jak vnímáte její roli? A plní ji 
dobře ta současná, která jde téměř proti všemu? 
Je pravdou, že s takovou mírou agresivity a programové 
destrukce, jakou uplatňovala opozice v  uplynulých 
letech, jsem se ještě nesetkal. Umím mluvit s každým, 
umím s ním souhlasit, nesouhlasit, polemizovat, snášet 
argumenty nebo je naopak poslouchat. Tomu se říká 
věcná kritika a kultivovaná diskuse. Nikdo mě však ještě 
nenaučil zacházet se strategicky pečlivě naplánovaným 
bořením čehokoliv, co se připraví a  postaví. Z  mého 
pohledu je tedy důležité oddělit věcnou debatu od 
smyšlenek, dezinformací a manipulovaných spekulací, 
držet si svou linku věcné, racionální a  argumenty 
podložené debaty. Přijdou-li návrhy v podobném duchu, 
probrat je, a  je-li to ku prospěchu věci, i  je akceptovat. 
Pokud ale zůstane u lamentace bez obsahu, debatu je 
třeba ukončit a změnit téma.
 
Pojďme tedy radši na konkrétní věci. Co se vám za 
poslední roky povedlo v kraji zlepšit a na čem zrovna 
pracujete?
Osobně obrovský posun nahoru vnímám u zdravotnictví. 
Nejrobustnějším balíkem motivačních programů v rámci 
celé ČR se nám podařilo stabilizovat personální situaci 
v  nemocnicích. Postupně tak snižujeme nedostatek 
ambulantních lékařů: na lékařských fakultách už 
dnes studuje 100 nových praktiků a  pediatrů, kteří 
využívají krajský stipendijní program a  zavázali se 
k tomu, že po studiu budou působit minimálně pět let 
v  Karlovarském kraji. Dostavbou chebské nemocnice 
jsme dokončili její modernizaci na evropský standard, 
také karlovarská nemocnice prochází velikou expanzí, 
přibudou moderní pavilony řady zdravotnických oborů 
včetně tolik žádaného komplexního onkologického 
centra. Jsou před námi také dvě připravené novostavby 
škol – Keramka ve Varech a Střední škola živnostenská 
v  Sokolově. K  tomu navíc i  kompletní modernizace 
chebské Střední integrované školy. A nemohu nezmínit 
ani plně rekonstruované Císařské lázně, do kterých jsme 

NASTARTOVALI JSME NÁŠ KRAJ.. POKRAČOVÁNÍ ROZHOVORU S HEJTMANEM PETREM KULHÁNKEM
oproti původnímu projektu vsadili unikátní koncertní 
a víceúčelový sál. Císařské lázně už za letošek posbíraly 
na desítku cen na řadě architektonických soutěžích. 
Intenzivní krajskou diplomacií jsme dosáhli schválení 
dostavby D6 od Chebu na státní hranici, aby bylo možné 
propojení na německou dálniční síť u Marktrewidtz. Je 
toho opravdu dost.

Jaké máte plány do dalších let, co je třeba ještě 
udělat? Co pálí kraj nejvíc?
Plánů a  připravených projektů je strašně moc. Další 
stabilizace dostupnosti lékařské péče, zejména praktiků, 
pediatrů a zubařů. Investice do školství, jak z peněz EU 
do středních škol, tak i z národních zdrojů do veřejného 
univerzitního vzdělávání. Dalším prioritním úkolem 
je dopravní infrastruktura a  její obnova a  rozšiřování. 
Čeká nás dokončení schválených evropských projektů 
k proměně kraje po útlumu těžby uhlí: obnova soustav 
centrálního vytápění pro 50 tisíc domácností v  kraji, 
Krajské inovační centrum pro nové typy průmyslových 
odvětví, Centrum lázeňského výzkumu pro zlepšování 
konkurenceschopnosti našich lázní pod ochranou 
UNESCO, zvyšování počtu hostů, u průmyslu investorů, 
a  rozšiřování nabídky pracovních míst. Všechny tyto 
a  další aktivity povedou k  zastavení úbytku obyvatel. 
Vzroste zájem lidí v  regionu zůstat, když tu vystudují 
a  najdou práci, nebo i  zájem lidí se do Karlovarského 
kraje přestěhovat. Do kraje, který je atraktivním 
a příjemným místa pro život.
 
Politika a  práce pro lidi je – jak se s  oblibou říká – 
„běh na dlouhou trať“. Jak vy jakožto vytrvalostní 
běžec vidíte náš kraj za deset let?
Tenhle vytrvalostní závod nikdy nekončí :-) Ale za 10 
let už můžeme být na pěkné horské prémii. Náš region 
bude v horní části tabulky indexu kvalitu života, bude tu 
rovnováha mezi průmyslovým a  lázeňským sektorem, 
vyvážená nabídka pracovních míst pro všechny úrovně 
kvalifikací. Kraj bude komfortně dopravně dostupný do 
60 minut z Prahy, s řadou pravidelných leteckých linek na 
karlovarské letiště. A bude nejen dopravně dostupný, ale 
i hladce prostupný s jednou jízdenkou a s navazujícími 
spoji všech módů dopravy. Bude to kraj s  vlastní 
univerzitou a celkově kvalitním vzděláním, s unikátním 
přírodním prostředím, dostupnou kvalitní zdravotní péčí 
i bydlením v atraktivních lokalitách – ať už v městech 
nebo v obcích v blízkosti Krušných hor či Slavkovského 
lesa. Bude to kraj plný hrdých a spokojených obyvatel, 
kteří budou žít v jednom z nejatraktivnějších evropských 
regionů vzniklého úzkým propojením Karlovarského 
kraje, Bavorska a Saska.

SOCIÁLNÍ OBLAST
• vznikají nové potřebné sociální služby • založili 
jsme Nadační fond Karlovarského kraje • podporu-
jeme Potravinovou banku • Modernizujeme Domov 
se zvláštním režimem Matyáš v Nejdku a zvyšuje-
me tak kvalitu této služby pro budoucnost

FINANCE
• pracovali jsme s přebytkovým provozním rozpo-
čtem • přidělovali jsme prostředky do Fondu bu-
doucnosti na realizaci rozvojových investic

TRANSFORMACE
• kraj je jedním z evropských lídrů při čerpání finan-
cí z EU pro transformaci • připravili jsme strategic-
ké projekty, jejichž realizace začne v roce 2025

DOPRAVA
• pokračujeme s dostavbou D6 a jejím napojení na 
německou A93 • podporujeme ekologickou dopra-
vu • Karlovarské letiště se znovu staví na nohy

ŠKOLSTVÍ 
• uzavřeli jsme strategické partnerství se ZČU 
v Plzni • univerzitní obory se právě otevírají • připra-
vené rozvojové investice čekající na realizaci

CESTOVNÍ RUCH A LÁZEŇSTVÍ 
• iLAB se stal etablovanou výzkumnou organizací
• založena destinační agentura Krušnohoří
• připraveny revitalizace sokolovského zámku nebo 
areálu Svatošských skal

KULTURA
• Unikátní Císařské lázně včetně vestavby jedineč-
ného sálu • Prostřednictvím 4K agentury pomáhá-
me institucím v kreativním průmyslu
• pravidelná podpora akcím a souborům

KOMUNIKACE
• po 23 letech jsme spustili nový webový portál 
Karlovarského kraje • po celé 4 roky jsme intenziv-
ně komunikovali se starosty obcí a měst v regionu 

STRUČNĚ A JASNĚ:
CO SE POVEDLO

PŘIJĎTE K VOLBÁM!
20. - 21. ZÁŘÍ 2024

www.petrkulhanek.cz
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navrhnout nový, objektivní systém férového financování 
krajů. Pro Karlovarský kraj to znamená zvýšení daňových 
příjmů postupně v  průběhu dvou let o  1,5 mld. korun 
ročně.

TRANSFORMACE 
Náš kraj se mění. Od uhlí a  těžkého průmyslu míříme 
k  udržitelné ekonomice s  vysokou přidanou hodnotou.
Karlovarský kraj je jedním z evropských lídrů při čerpání 
financí z  EU pro transformaci, což bylo potvrzeno na 
jednání uhelné platformy v  Bruselu. Připravili jsme 
strategické projekty, které v  současné době prochází 
hodnocením ústředními orgány a  jejich realizace začne 
v  roce 2025. Strategické projekty Karlovarské inovační 
centrum, Centrum lázeňského výzkumu a  Sokolovská 
investiční a  green development obstály v  hodnocení 
Regionální stálé konference Karlovarského kraje (dále 
RSK) a  mohou tak postupovat dál směrem ke své 
realizaci. Nyní prošly i posouzením Výběrové komise, jež je 
poradním orgánem řídícího orgánu Operačního programu 
Spravedlivá transformace. Ta rozhodla o  doporučení 
projektů k  financování z  Operačního programu 
Spravedlivá transformace. Intenzivně spolupracujeme 
s Hospodářskou komorou.

DOPRAVA
Propojení Karlovarského kraje s  dalšími kraji je zásadní 
téma. Spojení s Prahou po D6 se již blíží, nyní intenzivně 
pracujeme na dostavbě D6 od Chebu na hranice 
a propojení na německou A93 a na modernizaci silnice 
I/13 na Chomutov. Podporujeme ekologickou dopravu 
– od ledna 2024 funguje systém integrované dopravní 
obslužnosti kraje, pro kterou jsme pořídili 170 nových 
ekologických autobusů pro regionální dopravu. Intenzivně 
rekonstruujeme krajské komunikace s  využitím dotací. 
Karlovarské letiště se znovu staví na nohy, avšak pro jeho 
další rozvoj je nutné rozšířit a prodloužit přistávací dráhu, 
kde nám studie jasně ukazují ekonomickou výhodnost 
této investice, její přípravu konzultujeme s Ministerstvem 
dopravy. V  rámci cyklodopravy budujeme nový úsek  
cyklostezky Ohře Všeborovice – Dalovice a  Cheb – 
Pomezí.   

ŠKOLSTVÍ 
Uzavřeli jsme strategické partnerství se Západočeskou 
univerzitou v Plzni a připravili univerzitní obory ke studiu 
v  našem kraji. Ve spolupráci s  MŠMT a  Hospodářskou 
komorou připravujeme vznik Polytechnické školy. Řada 
rozvojových investic ve školství je připravena a čeká nás 
realizace – rekonstrukce a  dostavba Střední umělecko-
průmyslové školy keramické a  sklářské v  Karlových 
Varech a další modernizace učeben na středních školách 
s pomocí půl miliardy z Fondu spravedlivé transformace.

CESTOVNÍ RUCH A LÁZEŇSTVÍ 
Institut lázeňství a  balneologie se stal etablovanou 
výzkumnou organizací, která se díky unikátnímu projektu 
Centra lázeňského výzkumu zaslouží o restart lázeňství 
v  Karlovarském kraji. Založená destinační agentura 
Krušnohoří naplno pracuje na udržitelném rozvoji turismu 
v  Krušných horách. Od května létá pravidelná linka 
Karlovy Vary – Tel Aviv a  třetí sezónu také charterové 
lety z  Karlových Varů do deseti přímořských destinací. 
Je připravena revitalizace sokolovského zámku, pro 
oblíbený areál Svatošských skal je studie revitalizace 
diskutována. Obce v  Krušných horách jsme podpořili 
pořízením a repasí roleb na úpravu běžkařských tratí. 

KULTURA
Unikátní Císařské lázně včetně vestavby jedinečného sálu 
ožily a nabízí nové kulturní centrum v Karlových Varech. 
Podporujeme kulturní a sportovní akce. Prostřednictvím 
4K agentury /Kulturní a kreativní kancelář Karlovarského 
kraje/ pomáháme institucím v  kreativním průmyslu.  
Pravidelně podporujeme profesionální umělecké soubory 
působící v Karlovarském kraji prostřednictvím speciálního 
programu. 

KOMUNIKACE
Po 23 letech jsme spustili nový webový portál 
Karlovarského kraje tak, aby občané kraje měli možnost 
jednoduše nalézt požadované informace.  
Po celé čtyři roky jsme intenzivně komunikovali se 
všemi starosty obcí a  měst v  regionu na osobních 
výjezdech a  pravidelných videokonferencích. Z  výjezdů 

jsme si odváželi úkoly, které jsme také plnili! Téměř 
320 z  celkového počtu 400 požadavků starostů obcí je 
splněno.

Umíme se domluvit - po nástupu do vedení kraje jsme 
vytvořili a  sladili tým široké koalice demokratických 
subjektů a  po celé čtyři roky jsme rozhodovali v  drtivé 
většině konsenzuálně. Pomohla nám k  tomu také 
intenzivní, bezprostřední a  věcná vnitřní komunikace. 
Podařilo se nám udržet soudržnost široké koalice po 
celé 4 roky, kdy nedocházelo k řevnivosti mezi koaličními 
subjekty, ale naopak ke konsenzu s cílem rozvíjet KV kraj 
– nehádáme se, komunikujeme, pracujeme.

A  stejně jako před 4 roky platí, že odmítáme koalici 
s ANO a  extremistickými subjekty, ani ho/je nebudeme 
podporovat. Svým působením po celé 4 roky krajské 
vedení ANO dokázalo, že nestojí o  normální spolupráci, 
svým negativismem posiluje rozdělování společnosti. 
My chceme pokračovat v  pozitivním obratu fungování 
Karlovarského kraje jak v  rozvojových investicích, tak 
v celkovém zlepšování kvality života a celkovém vnímání 
regionu. Máme na čem stavět.

ZÍSKALI JSME 
1,5 MILIARDY 

PRO KRAJ NAVÍC
VYJEDNÁVÁNÍM  S VLÁDOU JSME DOSÁHLI FÉROVÉHO 
FINANCOVÁNÍ KRAJŮ. NÁŠ KRAJ TÍM ZÍSKÁ + 1,5 MLD

ČERNÉ NA BÍLÉM

ROZHOVOR SNAŽÍM SE TVOŘIT, TO MI PŘINÁŠÍ RADOST, 
ŘÍKÁ POSLANEC JAN KUCHAŘ, DVOJKA KRAJSKÉ KANDIDÁTKY

DVĚ VOLEBNÍ OBDOBÍ BYL ÚSPĚŠNÝM 
STAROSTOU Františkových Lázní, které se mu 
podařilo oživit a zvládl je i zapsat na seznam 
UNESCO. Tamní investiční akce zvládl coby 
starosta bez zadlužení města, a to i při masivních 
investicích do infrastruktury a občanské 
vybavenosti. Z naplněné kasy pro další investice 
z tohoto období současné vedení města stále 
čerpá. Jako předseda Sdružení lázeňských míst 
přispěl k propagaci lázeňství a spuštění vědeckých 
projektů. Stojí za tzv. lázeňskými vouchery, které 
fakticky zachránily české lázeňství před zánikem.

V SOUČASNÉ DOBĚ JAN KUCHAŘ JIŽ TŘI 
ROKY HÁJÍ ZÁJMY KARLOVARSKÉHO KRAJE 
V POSLANECKÉ SNĚMOVNĚ, kde se věnuje 
především zdravotnictví a rozpočtu. To, že zůstal 
i nadále bojovníkem /podobně jako ve starostenské 
pozici/, dokazuje např. ochranou malých lékáren, 
bojem za kohezní politiku, změnou krajského 
rozpočtu k lepšímu, či k prosazení prioritní 
průmyslové zóny ČR v Chebu. Je spoluautorem 
transformačního projektu Via Carlsbadia, který by 
do našeho kraje měl přivést dobře placená pracovní 
místa, stejně jako technologický rozvoj.

Co vás naučila velká politika a jakou zkušenost byste 
chtěl přenést do vedení Karlovarského kraje? 
Nerozlišuji velkou a  malou politiku, ať je to na městě, 
nebo v Parlamentu, snažím se dělat maximum možného. 
Vždy máte určité mantinely, jsem ale přesvědčen, že 
ten, kdo netlačí a neposouvá je, je pouhým údržbářem. 
Já se snažím tvořit. To mi přináší radost. Vždy věřím, že 
věci, které dělám, se vždy v brzké době pozitivně projeví.
 
V  Karlovarském kraji se mluví o  nedostatečné péči 
v  oblasti zdravotnictví. Co se dá udělat pro to, aby 
se věci zlepšily? Jste členem zdravotního výboru 
parlamentu a také dozorčí rady VZP...
Hlavně se musí přestat o  problémech jen povídat. 
Já osobně jsem pro činy. Například jsem se hned 
po nástupu do Poslanecké sněmovny rozhodl řešit 
absenci onkologického centra v  našem kraji. Sháněl 
jsem veškerá dostupná data i  spojence. Fakticky 
jsem do kraje přivezl kompletní sestavu ministerstva, 
včetně zdravotního výboru parlamentu a  společně 
s  hejtmanem jsme přesvědčovali o  nutnosti tuto péči 
zajistit. Výsledkem jsou první finanční prostředky 
v  řádech stovek milionů korun, které startují budování 
tohoto centra. Z toho mám upřímnou radost. Navíc se 
při těchto setkáních také podařilo vyjednat leteckou 

záchrannou službu, která zde velmi chybí.  Také jsem se 
pustil do řešení lokálních problémů jako je pediatrická 
péče v  Aši, rozšíření ortopedických, stomatologických 
a  jiných praxí. Rád bych dosáhl rozšíření lázeňské 
péče i  lékárenské sítě - s ohledem na dostupnost léků 
v některých lokalitách.

Věnujete se i technologiím, co tedy vlastně znamená 
projekt Via Carlsbadia pro Karlovarský kraj, kterého 
jste spoluautorem?
Tenhle projekt vznikl vlastně ještě v  době mého 
starostování. Instalovali jsme tehdy jako první v republice 
autonomní sekačky do volného prostoru. Souběžně jsem 
připravil projekt pro autonomní autobusy. To bohužel 
narazilo na nedokonalé pokrytí GPS signálem a chybějící 
legislativu. V roce 2022 jsem tedy požádal pana rektora 
Dopravní fakulty ČVUT o  pomoc - a  zadařilo se. Dnes 
je projekt kompletní, zahrnuje celý kraj a  je podpořený 
z  evropských zdrojů. Pokud vše dobře dopadne, 
budeme jediným územím v  Evropě, kde bude možné 
testovat a  vyvíjet autonomní technologie v  reálném 
provozu. Tedy auta, drony, vlaky atd. Běžný občan to 
pozná již do dvou let, protože v  žádném místě kraje 
mu nebude vypadávat telefonní signál ani data, a to ani 
na hraničních přechodech. K našemu projektu se totiž 

připojila bavorská i saská strana. Přidanou hodnotou je 
fakt, že tento projekt přinese zajímavá a dobře placená 
pracovní místa lidem v  kraji. Již dnes komunikujeme 
společně s  CzechInvestem se zajímavými investory 
do kraje. Věřím, že to bude důvod návratu mladých 
odborníků po studiích zpět do regionu, a  také přílivu 
nových studovaných lidí nejen z ČR. Budeme skutečně 
jediným takovým místem v Evropě!

Na kraji působíte i  jako předseda komise životního 
prostředí a změny klimatu. Co si myslíte, že je třeba 
pro kraj dělat v téhle oblasti?
Ano, společně s kolegy z komise se snažíme podpořit 
smysluplné projekty pro zadržení vody v krajině a zvýšení 
biodiverzity. Iniciovali jsme /cca před dvěma lety/ vznik 
pracovní skupiny pro zápis CHKO Krušné hory. Po naší 
iniciativě se to samé následně odehrálo i  v  Ústeckém 
kraji a  výsledkem je odstartování procesu vyhlášení 
vládou ČR. Do roku 2026 by Krušné hory měly tuto 
ochranu získat. Jsem přesvědčen o tom, že je to potřeba 
jak pro jejich ochranu, tak pro zvýšení návštěvnosti 
našeho kraje. Vždyť cestovní ruch a lázeňství nás dělají 
výjimečným krajem. Proč toho tedy nevyužít?

JAN KUCHAŘ2

JAK ZABRÁNIT CHAOSU A NÁVRATU ANO?

PRŮZKUMY MLUVÍ JASNĚ. JEN MY MŮŽEME ZABRÁNIT 
NÁVRATU ANO DO VEDENÍ KRAJE. POMOZTE NÁM SVÝM 

HLASEM. BĚŽTE K VOLBÁM, DĚKUJEME.   

www.kucharjan.cz
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Už přes dvacet let žijete v  Karlových 
Varech, a  tak můžete srovnávat, jak 
se nejen toto město, ale celý náš kraj 
v  posledních letech rozvíjí či nerozvíjí, 
v čem jsou silné a slabé stránky. V čem 
by měl tedy kraj a  jeho největší město 
přidat?  
Utíká to. Jsem tu spokojený a  mám 
kraj rád. Jsem realistický optimista 
a  rozhodně vnímám, že se kraj rozvíjí 
a posouvá dopředu. Ale potenciál, který se 
v něm ukrývá, je obrovský. Je tu spousta 
šikovných lidí, firem i  jiných subjektů. 
Všichni tomu kraji mají co dát a posouvat 
ho dopředu.
 
Máte řadu zkušeností z  podnikání - 
zejména na obchodních a  provozních 
manažerských pozicích. Jak byste je 
využil ve vedení kraje a jaké oblasti byste 
se rád věnoval? 
Regionální rozvoj, to je moje hlavní volba. 
Aktuálně i ve výboru pro regionální rozvoj 
působím. Tady chci využít dlouholetou 
zkušenost z  HR, managementu 
a  businessu. Chci zdůraznit 3 směry: 
1. Zaměstnanost, konkrétně pomoc 

při tvorbě špičkových pracovních míst. 
2. Podpora moderního průmyslu 
i  lázeňského, chcete-li 4.0, inovací, 
start-upů. Sem spadá i  nalezení náplně 
a  využití projektu Krajského inovačního 
centra (KIC). To bude mít vliv jak na 
zaměstnanost, tak na infrastrukturu 
nebo kvalitu bydlení. 3. Volnočasová 
infastruktura – rozvoj a vznik atraktivních 
míst pro trávení volného času. Což může 
být i  dovolená. Prostě aby dospělí a  děti 
měli kromě perfektní sítě cyklostezek 
a  turistických tras a  bezkonkurenčního 
mobilního pokrytí také místa, kde si 
mohou jinak dobře zasportovat, kulturně 
nebo gastronomicky se vyžít nebo se 
vzdělávat. A  která budou atraktivní i  pro 
návštěvníky kraje. A ta místa by neměla být 
jen ve velkých městech, ale rovnoměrně 
po celém kraji. Tak abychom podpořili 
i  menší obce. Zapomenout nesmím také 
na důraz na zvyšování bezpečí v  kraji 
třeba pomocí smart technologií. Menším, 
ale velmi důležitým tématem, které chci 
vyřešit, je veterinární pohotovost. Ta 
tu prostě chybí a  chovatelé zvířat ji, jako 
důležitý díl infrastruktury služeb, potřebují. 

ROZHOVOR

ALBERT JE ZKUŠENÝM MANAŽEREM, který pracoval v českých a nadnárodních společnostech, v současnosti se věnuje 
především strukturálním analýzám fungování společností zejména v oblasti obchodu, provozu a HR. Jak by chtěl tyto 
zkušenosti zúročit ve vedení kraje?

KRAJ SE ROZVÍJÍ, POJĎME ZMĚNU DOTÁHNOUT, ŘÍKÁ ALBERT TOŠOVSKÝ

TROJKA KANDIDÁTKY
ALBERT TOŠOVSKÝ
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Ať už to bude s místními veterináři, což 
bych preferoval, byť ti se k  tomu zatím 
nemají nebo s  importovanými, tak ten 
projekt prostě vzniknout musí. Aktuální 
a  akutní je i  nutnost zachování činnosti 
Záchranné a  odchytové služby pro 
zvířata, což se nám, pevně věřím, podaří.
 
Doprovázíte Petra Kulhánka při cestách 
po regionu na diskuze s  občany, co 
si z  těchto setkání odnášíte, spíše 
příjemné, či nepříjemné zážitky? 
 Ano. Snažíme se potkat s  lidmi 
v  maximálním počtu obcí. Odnášíme si 
spoustu podnětů. Vlastně jsem příjemně 
překvapený, jak pozitivně se lidé na náš 
kraj dívají a jak jim na něm záleží. To vůbec 
nekoresponduje s některými mediálními 
zkratkami a informacemi o tom, jak jsme 
údajně jedni z nejhorších… To kategoricky 
odmítám a vím, že jsme dobří a můžeme 
být ještě mnohem lepší! A nastavení lidí, 
kterými se setkáváme, to podporuje.
 
O  vaší práci v  soukromé sféře jsme 
mluvili, tak se nám představte jako 
politik - a  stručně zkuste popsat, proč 
jste se vůbec do politiky pouštěl, jaké 
jsou vaše hodnoty a  kde jsou pro vás 
nepřekročitelné červené čáry?
Politika mě vždy bavila. Rád se na ní 
podílím. Chci mít na věci a  dění kolem 
sebe vliv, který mít můžu. Nechci, aby 
o  mně rozhodoval někdo jiný. Vstup do 

politiky je velmi snadný a  jsem rád, že 
se nám daří rozšiřovat naše řady o nové 
příznivce. Včetně mladých. Všem tu 
možnost nabízím stejně jako maximální 
podporu. Politiku za „klávesnicí“ umí 
dělat každý. Červenou čarou jsou pro mě 
extrémistické subjekty a lidé.
 
Co rád děláte ve svém volném čase?
 Rád cestuji. ČR mám projetou křížem 
krážem, takže teď je na řadě hlavně 
Itálie. Mám rád gastronomii, filmy, hudbu 
nebo nové technologie. A  v  neposlední 
řadě samozřejmě sport téměř ve 
všech podobách. Nejraději hraju hokej, 
fotbal, tenis, florbal, basket, golf, fitness 
a  běhání. S  tím se pojí ještě jeden 
z mých cílů. A to je vznik samostatného 
odboru pro sport s vlastním radním. Na 
celostátní úrovni se léta mluví o potřebě 
ministerstva sportu, ale zatím zůstává jen 
u prohlášení. Tak co s tím začít „odspodu“ 
a  vytvořit malá „ministerstva“ v  krajích. 
Celý segment silně zviditelnit, alokovat 
do něj maximální, nejen finanční 
podporu. Myslím, že každému je jasné, 
jaký obrovský vliv má sport na naše životy. 
Ať už jde o náš tělesný a duševní rozvoj 
a  zdraví, extrémní úspory nákladů ve 
zdravotnictví, ekonomický multiplikační 
efekt, ale i  prestiž a  zviditelnění, které 
hýbou světem. O tom, co s „naší“ náladou 
udělá jakýkoliv úspěch našich sportovců, 
ani nemluvím.
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PLNÍME VOLEBNÍ SLIBY, 
PRACUJEME PRO 

BUDOUCNOST OBYVATEL 
KRAJE, ŘÍKÁ RADNÍ 

ROBERT PISÁR

Úspěšně snižujeme byrokracii
Zjednodušili jsme administrativu, digita-
lizujeme vše co lze, odstranili jsme pře-
kážky, které zvyšovaly náklady poskyto-
vatelů sociálních služeb. Sociální služby 
mají nyní jednodušší pravidla pro získání 
dotací.
Těší nás odezva, že od nás politiků 
i úředníků cítí služby partnerský přístup 
a také to, že některé služby nebo posky-
tovatele nezvýhodňujeme.
Důsledně se držíme plánu, který má náš 
kraj pro rozvoj sociálních služeb schvá-
lený, přesto se v  roce 2024 podařilo fi-
nančně podpořit dalších 21 nových, po-
třebných služeb. Jsou různorodé, slouží 
po celém kraji dětem, seniorům, zdra-
votně postiženým i celým rodinám. 

Odpovědně hospodaříme
Intenzivně spolupracujeme s manažery 
služeb a  vedeme je k  tomu, aby sami 
získávali peníze ze zdrojů, které jsou jim 
dostupné. Jeden příklad za všechny: na 
zdravotní péči v  pobytových službách, 
tedy v domovech pro seniory a zdravot-
ně postižené spoluobčany,  přispívají 
zdravotní pojišťovny. V roce 2020 poslali 
do našich služeb 95 mil. Kč, ale v  roce 
2023 už 154 mil. Kč! 

Řešíme i nedokončené resty z minulosti 
12 let se nedařilo předchozím koalicím 
najít řešení pro domov Matyáš v Nejdku 
a hrozilo jeho uzavření. Náš tým řešení 
našel a dnes je již polovina rekonstruk-
ce za námi. Na začátku roku 2026 bude 
tato dosud největší a  zatím i  nejdražší 
investice do sociálních služeb v  kraji, 
celkem za cca 500 mil. Kč, hotova. To 
nejlepší nakonec, na stavbu jsme získali 
celkem 132 mil. Kč dotací!

Vnímáme dnešní problémy a  máme 
plán pro budoucnost
Jeden ze zásadních problémů obyvatel 
kraje je nedostupnost bydlení, ale i s tím 
už lidem pomáháme. Díky krajskému 
systému podpory bydlení a Nadačnímu 
fondu Karlovarského kraje, který jsme 
založili. Nezapomínáme na rodiny s dět-
mi, podporujeme odbornou pomoc dě-
tem s psychickými problémy. 
Zprovoznili jsme nový systém, který 
nám poprvé v historii našeho kraje uka-
zuje data, která popisují nedostupnost 
lůžek pro seniory. Dosud jsme měli jen 
odhady, víme, že mnoho lůžek chybí, ale 
i pro tento problém připravujeme řešení 
a již máme plán.

Pracujeme na vzniku zubní kliniky v bývalé 
Střední průmyslové škole v Lokti. 
Karlovarský kraj, zejména Sokolovsko, 
čelí kritickému nedostatku zubních 
lékařů. V  okrese Sokolov připadá na 
jednoho zubaře 4459 obyvatel, což více 
než čtyřnásobně převyšuje celostátní 
průměr! Podporujeme nové zubaře 
stipendii, ale to nebude stačit. V  kraji je 
dvakrát více zubařů v důchodovém věku 
než mladých zubních lékařů pod 35 let. 

Co mohlo být, není - aneb začínáme 
zase od nuly 
V  roce 2017 Rada kraje pod vedením 
hejtmanky Mgr. Jany Mračkové 
Vildumetzové (ANO) nepodpořila žádost 
MDDr. Daniela Kábrta, který studoval 
s  podporou krajského stipendia. Mladý 
lékař žádal kraj o  odklad nástupu do 
praxe, chtěl si dodělat specializaci. 
Současně v tu dobu s kamarády studenty 
připravoval plán na zubní kliniku v  Lokti. 
Z  toho ovšem nic nebylo. Po zamítnutí 

radou kraje Daniel Kábrt vrátil 72 tisíc Kč 
stipendia a  začal hledat i  s  přáteli nové 
místo. Litoměřice jim s nadšením otevřely 
svou náruč. 
V roce 2020 otevřel Daniel Kábrt moderní 
zubní kliniku v  Litoměřicích s  podporou 
města, své rodiny, přátel a  díky 
financování z EU. Klinika, vybudovaná za 
35 milionů Kč, zaměstnávala v roce 2022 
již 9 zubařů, dvě dentální hygienistky 
a měla vlastní laboratoř. Lidé z celé České 
republiky se sem sjíždějí pro ošetření. 
Tato klinika se rychle stala úspěšným 
a inspirativním projektem.

V  květnu 2022 vyrazili radní Robert 
Pisár, hejtman Petr Kulhánek a  senátor 
Miroslav Balatka na návštěvu kliniky 
Vivant Dentes v Litoměřicích. A tehdy to 
znovu začalo… 2023 studie, 2024 změna 
územního plánu města Loket, 2025 
projektová dokumentace, 2026 stavba… 
držte nám palce, ať to dobře dopadne! 
... (dokončení na poslední straně)

PRACUJEME NA VZNIKU ZUBNÍ 
KLINIKY V BÝVALÉ STŘEDNÍ 
PRŮMYSLOVÉ ŠKOLE V LOKTI!

ROZHOVOR

NÁŠ KRAJ SE KONEČNĚ DOČKÁ DŮSTOJNÉHO 
STOMATOLOGICKÉHO CENTRA

www.robertpisar.cz

fb.com/alberttosovskystan
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KANDIDÁTKA: NAŠI LIDÉ PRO KRAJ

5

LADISLAV
HRUBÝ

Advokát, zastupitel 
Chebu

6

PETR 
KRÁSA

Ekolog, zastupitel Sokolova

7

ŽANETA 
SALÁTOVÁ

Předsedkyně Mateřského 
centra KV, zastupitelka KV

8

KAMIL 
ŠPINDLER

Ekonomický ředitel, zastupitel 
Mariánských Lázní

9

OLDŘICH
VASTL

Lékař, zastupitel
Karlových Varů

10

PETRA
GAJIČOVÁ

Ekonomka, starostka 
Libavského údolí

11

DANIEL
STARK 

Student práv

12

MIROSLAV 
PLEVNÝ 

Senátor za Chebsko

13

MIROSLAV 
BALATKA

Senátor za Sokolovsko

14

VOJTĚCH 
ZECHNER 

Středoškolský učitel 

15

JAN
MICHLO

16

JIŘÍ
KLSÁK

17

MARTIN
DĚDIČ

18

MANFRED
KRAUS

19

DUŠAN
DREXLER

20

ERICH
KŘÍŽ

Bezpečnost a  prevence kriminality je velké 
téma pro všechny obce našeho kraje. Společně 
s  kolegy komise krajské rady se mi podařilo 
dostat jej do popředí zájmu.  Výsledkem je 
finanční podpora Karlovarského kraje na zřízení 
sdílené městské policie. To je sice významný 
počin, ale nestačí k  dosažení maximální 
efektivnosti. Je potřeba se tomuto tématu 
nadále věnovat, abychom dokázali pomoci těm 
obcim, které nemohou zajistit vlastními silami 
klidný, důstojný a bezpečný život svých občanů.

Rozhodně budu podporovat investice do 
krajských školských zařízení, což povede ke 
zlepšení úrovně vzdělávání v  Karlovarském 
kraji. Stejně tak je důležitá i  ochrana přírody, 
lázeňských zdrojů a krajinných prvků na území 
našeho kraje. Dále je třeba zvýšit tlak na příslušné 
orgány SRN i  Bavorska, aby byla dokončena 
elektrifikace tratě Cheb – Norimberk. V oblasti 
zdravotnictví budu podporovat aktivity vedoucí 
k usnadnění přístupu občanů kraje ke zdravotní 
péči v  SRN. V  neposlední řadě jsem pro 
investice do krajských komunikací a do nových 
cyklostezek. Kromě infrastruktury je také 
důležitá přímá podpora sportu prostřednictvím 
dotací. Zaměřit se chci také na podporu kraje 
pro údržbu běžkařských tratí. Zdraví a sportující 
obyvatelé kraje ve zdravém životním prostředí!

Svou činnost chci směřovat především 
do oblasti zlepšování životního prostředí 
našeho kraje. Ochranu životního prostředí 
jsem vystudoval, celý život se v tomto oboru 
pohybuji a pracuji. Díky tomu znám detailně 
regionální souvislosti této problematiky. 
Za podstatné považuji kroky směřujcí 
k zadržování vody v krajině, podporu obnovy 
obecních a  návesních vodních nádrží, 
stejně jako podporu zelených veřejných 
prostranství snižujících vysoce sálavé 
teploty. Velmi důležité je ve spolupráci 
s obcemi vytvořit funkční systém likvidace 
komunálního odpadu bez skládkování. 
Přirozenou samozřejmostí je široká 
edukace vedoucí k  environmentálnímu 
smýšlení celého kraje.

Jako zastupitelka, předsedkyně Mateřského 
centra a  zakladatelka a  provozovatelka 
Dětských skupin a  Centra dětské pomoci 
v  Karlových Varech, se již 14 let věnuji 
vytváření služeb pro rodiny s  dětmi. Jsem 
přesvědčena, že náš kraj může být místem, 
kde se dobře žije všem generacím – od 
rodin s dětmi, přes mládež, až po seniory. 
Abychom však dosáhli skutečného zlepšení 
kvality života, je potřeba mnohem víc. Proto 
jsem se rozhodla vstoupit do politiky, abych 
mohla aktivně pracovat na změnách, které 
našemu kraji přinesou lepší budoucnost.

Žiji v  Karlovarském kraji celý dosavadní 
život, a tudíž mi na jeho prosperitě a rozvoji 
osobně záleží. Pro další rozvoj a prosperitu 
kraje je nutné mít jasnou vizi s  reálnými 
cíli. Uvedené spatřuji v  další podpoře 
a  rozvoji univerzitního vzdělávání, podpoře 
podnikání a  inovativních startupů, realizaci 
již schválených strategických projektů 
z  Fondu spravedlivé transformace a  také 
v dalším rozvoji lokální i navazující dopravní 
infrastruktury.  K  řešení palčivých témat 
našeho kraje tak nabízím odpovídající 
znalosti a zkušenosti.

Hlavním důvodem, proč kandiduji, je to, že 
bych rád využil své lékařské zkušenosti 
v  oblasti zdravotnictví. Jsem denně 
v  kontaktu s  našimi pacienty a  mohu 
posoudit, s  čím jsou spokojení nebo 
naopak co jim chybí a co by chtěli změnit. 
Také si myslím, že ve zdravotnictví je peněz 
dost, ale ne vždy jsou použity na správnou 
věc. Bohužel politik má mnohem větší 
kompetence k  řešení daných problémů 
než „řadový“ lékař. Rozhodně se nechci 
stát politikem na plný úvazek a  nadále se 
chci plně věnovat své ortopedické praxi 
a  operativě. A  jelikož jsem také nadšený 
aktivní i  pasivní sportovec , tak bych rád 
pomáhal rozvoji sportu v našem kraji.

21

JAN
PICKENHAN

Náš kraj nepotřebuje prázdný konflikt za 
každou cenu ani diktátorské vedení, kde 
jste slovy klasika „buď otrok, nebo nepřítel“ 
- to už jsme na kraji v  minulosti měli 
a  v  takovém prostředí se pouze vytlačují 
schopní lidé a  nápady. Náš kraj potřebuje 
pro svůj rozvoj konstruktivní, věcnou debatu, 
spolupráci a  rozumné, klidné a  hlavně 
kompetentní vedení. Za poslední čtyři roky 
udělal kraj díky spolupráci obrovský skok 
dopředu, nastartovaly se věci, které pro 
zlepšení života v kraji všichni potřebujeme. 
Svojí kandidaturou chci hlavně podpořit lidi, 
kteří pro mne zosobňují právě spolupráci 
a  kompetenci a  kteří se ve vedení kraje 
osvědčili. Těmi jsou Petr Kulhánek, Robert 
Pisár a další z kandidátky.

22

MARKÉTA 
MAŠKOVÁ

23

JAN
KUZEBAUCH

24

DANIELA 
HRDLIČKOVÁ

26

MARTIN
GRECH

27

TOMÁŠ
SABO

28

HANA
HAUPTIG

29

KLÁRA 
DAMAŠKOVÁ

Moji generaci čeká spoustu problémů. 
Jsme ve věku, kdy končíme studia 
a postupně začínáme dospělý život a s tím 
přichází mnohá rozhodnutí. Jedno z těchto 
velkých rozhodnutí je, jestli zůstaneme 
v  kraji, ze kterého pocházíme, nebo jestli 
zvedneme kotvy a  pojedeme dál. Odliv 
obyvatel našeho kraje je velký problém a já 
chci, abychom my, mladí, měli motivaci 
v našem kraji zůstat. 

Proč kandiduji do krajských voleb? Narodil 
jsem se tady a  po vystudování vysoké 
školy jsem se sem vrátil, jelikož zde 
mám rodinu a založil jsem tady tu svou, 
mám tady spoustu přátel a  známých. 
Zajímají mě názory ostatních a  že jich 
tady v pohraničí máme :-). Politiku proto 
vnímám jako službu, která může zlepšit 
náš krásný kraj a  vymanit ho z  jeho 
zajetých stereotypů a  stigmat, které mu 
ubližují. Raději se snažím lidi spojovat 
než rozdělovat. Jsem tady doma a  bylo 
by pro mě ctí a radostí pracovat pro náš 
společný domov, pro naše rodiče, děti 
a vnoučata.

V  případě zvolení bych rád využil svou 
pozici předsedy hospodářského výboru 
Senátu pro prosazování zájmů kraje a jeho 
občanů podobně, jak tomu bylo např. letos 
při přípravě zpřísněného znění zákona 
o  pyrotechnice. V  oblasti vzdělávání budu 
prosazovat možnost vysokoškolského 
studia přímo zde v  kraji a  samozřejmě 
i vznik kvalifikovaných pracovních pozic, aby 
tu mladí absolventi škol našli dobře placené 
zaměstnání a zůstávali v kraji.

31. BRONISLAV ZELINKA, 32. MILAN HLOUŠEK, 33. MICHAL KNAP, 34. TOMÁŠ RÁKOS, 35. FILIP SIVÁK, 36. TOMÁŠ SÝKORA, 37. BERTA MAJERNÍKOVÁ, 38. MILAN KOTOUN, 39. PETR MASÁK, 
40. ONDŘEJ BEHINA, 41. MARTIN VOLNÝ, 42. PAVEL ČÁSLAVA, 43. PAVEL BOHÁNEK, 44. JAN SEBJÁN , 45. STANISLAVA DOSTÁLOVÁ
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ANTONÍN
JALOVEC

30

MILOSLAV
KUBSA

61VOLTE
ČÍSLO
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STARÁME SE O KARLOVARSKÝ KRAJ 
A CHCEME V PRÁCI POKRAČOVAT.
ŘEŠENÍ MÍSTO STRAŠENÍ. NÁŠ PROGRAM PRO LIDI A NÁŠ KRAJ V KOSTCE:
ZDRAVOTNICTVÍ:
• Vybudování komplexního 
onkologického centra  • Dokončení 
rekonstrukce karlovarské nemocnice 
• Zlepšení dostupnosti ambulantní 
lékařské péče 

DOPRAVA:
• Dokončení dálničního propojení 
Karlovarského kraje s Prahou 
• Rozšíření a prodloužení dráhy na 
karlovarském letišti • Rekonstrukce 
silnic v majetku kraje 

VZDĚLÁVÁNÍ:
• Zřízení nových univerzitních oborů 
veřejných vysokých škol • Modernizace 
„Keramky“ v Karlových Varech, ISŠ 
Cheb a SŠŽ Sokolov 

JAKÝ KRAJ CHCEME?

FINANČNĚ ZODPOVĚDNÝ 
V  zásobníku projektů máme připraveny projekty za 
více než 10 miliard korun. Největšími jsou investice 
do škol – „Keramky“ v Karlových Varech, Střední školy 
živnostenské v  Sokolově a  Integrované střední školy 
v  Chebu, ale připraven je i  vznik Centra lázeňského 
výzkumu a  Karlovarského inovačního centra. 
Financování zajistí především evropské fondy. 

DOPRAVNĚ DOSTUPNÝ
Prostřednictvím setrvalého tlaku a  poskytnutím 
součinnosti se zasadíme za dokončení dálnice D6 
v celé délce z Prahy do Karlových Varů do roku 2028 
a  jejího napojení z  Chebu na německou dálniční 
síť. Zesílíme tlak na stát, aby zlepšil propojení 
Karlovarského kraje s  Ústeckým modernizací silnice 
Ostrov – Chomutov. I nadále budeme zlepšovat kvalitu 
krajských komunikací a zvyšovat komfort pro cestující 
autobusovou i  vlakovou dopravou v  rámci kraje. 
Zasadíme se o zařazení trati Cheb – Ústí n. L. do sítě 
rychlostních tratí. V  rámci rozvoje letiště zrealizujeme 
připravené rozšíření a prodloužení dráhy na letišti. 

CHYTRÝ 
Obracíme letitý trend odlivu obyvatel z  našeho kraje. 
Chceme kraj přívětivý pro své obyvatele, na který 
budou místní hrdí a  bude pro ně nejen bydlištěm, ale 
domovem. Budeme i  nadále usilovat o  návrat lidí, 
kteří kraj opustili. Připravili jsme systém, jenž je bude 
motivovat k přistěhování. 

Rozvineme již fungující systém stipendií k  podpoře 
našich studentů s podmínkou jejich návratu. Podnikatele 
budeme podporovat formou pobídek či přípravy území 
i dalším rozvojem spolupráce s Krajskou hospodářskou 
komorou, CzechInvestem a Státní investiční rozvojovou 
společností, která povede k rozšíření spektra pracovních 
míst s  vysokou přidanou hodnotou. Rozvojem 
vysokorychlostního internetu vytváříme podmínky 
pro model práce na dálku s  využitím Home office, 
podpořený fondem k podpoře vlastnického i nájemního 
bydlení. 
Prostřednictvím pečlivé sociální práce a  spolupráce 
s obcemi snižujeme počty žáků, kteří nedokončí základní 
školu nebo nepokračují v  dalším studiu. Realizujeme 
projekty pro zlepšení vybavení středních škol. Budeme 
dále rozšiřovat možnosti vysokoškolského studia v kraji, 
k otevíraným bakalářským oborům Wellness specialista 
a Digitální technologie a management budeme přidávat 
další (mechatronika, logistika, IT, zdravotní sestra, 
sociální práce, fyzioterapie). Dokončíme záměr na 
zřízení Vysoké školy polytechnické se sídlem v kraji. 

EKONOMICKY PESTRÝ 
Ekonomika kraje bude postavena na dvou pilířích – 
průmyslu s  vysokou přidanou hodnotou, významným 
podílem inovací a výzkumu, přitom šetrným k životnímu 
prostředí, a  lázeňství a  cestovním ruchu. Lázeňství 
je naším národním dědictvím a  cílem je podporovat 
aktivity, které zlepší kvalitu jeho infrastruktury. Kromě 

tradičních léčebných programů budeme podporovat 
preventivní programy lázeňské péče. Institut lázeňství 
a balneologie vnímáme jako instituci na poli lázeňského 
výzkumu, včetně strategického projektu Centra 
lázeňského výzkumu, který bude sledovat účinky 
lázeňské péče a inovovat ji. Intenzivně budeme i nadále 
podporovat památky zapsané na Seznamu světového 
dědictví UNESCO – Slavná lázeňská města Evropy 
a  Montanregion Krušnohoří. Útlum těžby uhlí bereme 
jako příležitost k  proměně kraje. Díky schválenému 
plánu transformace úspěšně čerpáme a  budeme 
čerpat evropské zdroje pro její pokračování. 

ZDRAVÝ 
Motivačními programy pro lékaře a  zdravotníky 
stabilizujeme do tří let personální situaci ve 
zdravotnictví. Stipendijní program pro lékaře přivede do 
Karlovarského kraje desítky praktiků, pediatrů a dalších 
lékařů ročně. Pokračovat budeme i  v  programu pro 
obce na nákup vybavení, rekonstrukci a  pořízení 
ordinací. V  dalších etapách rekonstrukce karlovarské 
krajské nemocnice vznikne Komplexní onkologické 
centrum, které v  kraji dosud nebylo a  které zvýší 
dostupnost špičkové lékařské péče. Připravíme 
základnu pro leteckou záchrannou službu na 
karlovarském letišti, na němž se nám podařilo vyjednat 
její zprovoznění ve zkušebním provozu už od roku 
2025. Jsme připraveni dokončit projekt o  vzájemném 
využití zdravotních zařízení v  česko-bavorsko-saském 
příhraničí tak, aby mohla poskytovat péči i pacientům 
zpoza hranice. Nutností jsou další investice do rozvoje 
sociálních služeb pobytových, stejně tak i  terénních 
a  ambulantních. Budeme investovat do výstavby 
domova pro autisty OSKAR v  Ostrově a  do přestavby 
domova pro zdravotně postižené děti Vilík v  Chebu. 
Dokončíme též modernizaci domova se zvláštním 
režimem pro seniory Matyáš v Nejdku za 500 mil. Kč. 
Vybudujeme zubní kliniku v Lokti, díky níž řada obyvatel 
kraje najde nového zubaře. 

Karlovarský kraj se může stát regionem čisté a zdravé 
přírody. Klimatické změny zohledníme v  systému 
podporovaných aktivit – např. zadržováním vody 
v krajině formou obnovy rybníků a tůní, ozeleněním měst. 
Pokračovat budeme v administraci „kotlíkových“ dotací, 
které umožňují lidem, i těm sociálně slabším, přechod 
na ekologičtější zdroje vytápění. Připravena k realizaci 
je regionální bezeskládková likvidace komunálního 
odpadu. Pokračovat budeme v motivačních programech 
pro třídění odpadu. Máme připraveny projekty pro další 
energetické úspory budov v majetku kraje. 

BEZPEČNÝ 
Významně jsme navýšili finanční prostředky 
v  programech prevence kriminality a  budeme 
v  tom pokračovat. Scházíme se s  vedením krajské 
policie k  řešení problémů s  bezpečností v  obcích, 
koncentrujeme souboj s problematikou drogové scény 
i prevenci užívání návykových látek. 
Podporujeme preventivní programy jako je například 
„Fotbal pro rozvoj“ pro děti z vyloučených lokalit. Zároveň 
finančně podporujeme vznik nových městských policií. 
V  posílené podpoře dobrovolným i  profesionálním 
hasičům budeme pokračovat i  do budoucna, a  to 

zvláště v  oblasti podpory preventivních opatření pro 
předcházení živelných katastrof, zejména spojených 
s lesními požáry. 

KULTURNÍ 
Zdvojnásobili jsme podporu kultury. Budeme v  její 
podpoře pokračovat tak, aby nabídka kvalitní kultury 
a volnočasových aktivit byla atraktivní a  rozvržená po 
celý rok. Zesilujeme podporu rekonstrukce drobných 
i velkých památek a hodláme v tom pokračovat. 

AKTIVNÍ 
Sportující kraj je zdravý kraj! Po pandemii se vztah 
populace ke sportu a  k  pohybu změnil k  horšímu. 
Našimi dotačními programy se snažíme sportovním 
klubům pomoci financovat jejich činnost, aby umožnily 
sportovat široké veřejnosti a  vytvářely vztah ke 
sportu u  dětí a  mládeže. Budeme nadále podporovat 
také desítky sportovních akcí v  regionu od těch pro 
amatérské sportovce až po vrcholné evropské či 
světové sportovní události. Budeme pokračovat 
v budování sítě cyklostezek, zejména těch propojujících 
údolí Ohře s Krušnými horami. 

PŘEDEVŠÍM ALE TRANSPARENTNÍ, 
KOMUNIKUJÍCÍ A PROSTÝ KORUPCE 
Digitalizujeme stále více činností krajského úřadu. 
Budeme pokračovat v  maximální otevřenosti, široké 
komunikaci s  občany, s  obcemi, se zaměstnavateli. 
Občané se z webového portálu kraje dozvědí všechny 
potřebné informace, včetně detailních informací 
o  hospodaření kraje. Dokončíme projekt digitální 
pasportizace krajského majetku, kdy v  majetkovém 
portálu budou všechny potřebné informace pro jeho 
efektivní a transparentní správu. 

Karlovarský kraj má obrovský potenciál, my jsme 
nastartovali jeho využití a  chceme v  rozdělané práci 
pokračovat. Náš tým má zkušenosti a  jasné výsledky. 
Během čtyř let jsme prokázali, že kraj umíme úspěšně 
vést a rozvíjet. Pozvedáme region ve všech oblastech 
a k tomu potřebujeme silný mandát od vás – obyvatel, 
kteří v Karlovarském kraji žijí. 

Ukáží, zda je možné pokračovat v nastaveném směru 
a  pozitivním trendu, zda bude zachována kontinuita 
správy regionu. 

STOJÍME NOHAMA NA ZEMI 
A NABÍZÍME KONKRÉTNÍ 
CÍLE PRO „KRAJ, KTERÝ 
JE LEPŠÍ, NEŽ SI MYSLÍTE…“ 

Zadavatel/Zpracovatel: Starostové a nezávislí

   TYTO KRAJSKÉ VOLBY JSOU    
   ZCELA ZÁSADNÍ!
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Zadavatel/Zpracovatel: 
Starostové a nezávislí

VYLUŠTĚTE SI S NÁMI KŘÍŽOVKU

ŠABINA

Co vás v kraji trápí a těší a jak se vám žije?  Nejen nad těmito 
otázkami se celé léto potkáváme s lidmi z celého kraje.  

Díky za každé z těchto milých a inspirativních setkání!

KYNŠPERK

SOKOLOV

NOVÁ ROLE

BEČOV

HROZNĚTÍN
NEJDEK

HORNÍ BLATNÁ

„ŘEKNI TO HEJTMANOVI!“ (A NEJEN JEMU)PRACUJEME NA VZNIKU ZUBNÍ KLINIKY 
V BÝVALÉ STŘEDNÍ PRŮMYSLOVÉ ŠKOLE 
V LOKTI!  

...2023 studie, 2024 změna územního plánu města Loket, 2025 projektová 
dokumentace, 2026 stavba… držte nám palce, ať to dobře dopadne!

FAKTA O TOM, JAK BUDE KLINIKA V LOKTI VYPADAT: 
• Lokace: Atraktivní místo v centru kraje, dobře dostupné. • Kapacita: Klinika 
pojme až 15 tisíc registrovaných pacientů a 150 ošetření denně. Provoz: 
Ordinace budou fungovat ve dvou směnách, včetně víkendové pohotovosti. 
• Zázemí: • 10 plnohodnotných ordinací •  2 ordinace dentální hygieny 
•  centrální sterilizace nástrojů •  pozákrokový sál pro specializovanou 
stomatochirurgii včetně ošetření v celkové anestezii •  zubní laboratoř pro 
výrobu náhradových hmot, digitální 3D frézování a tisk •  centrální recepce 
• centrální rentgenová ortopantomografie • ostatní prostory související 
s provozem – čekárny, hygienické zařízení pro pacienty a lékaře, denní 
místnosti zaměstnanců s kuchyní a jídelnou • centrální sklad zdravotnického 
materiálu pro ordinace • 8 rodinných bytů ve velikosti 3kk/4kk • 8 
startovacích bytů ve velikosti 2kk pro lékaře  • 3 studentské garsoniéry ve 
velikosti 1kk umístěné v podkroví •  Náklady na vybudování: Přes 100 milionů 
korun, s možností financování z EU a státních fondů.
•  CÍL: Přilákat mladé zubaře, studenty a absolventy lékařských fakult, kteří 
se po studiu vrátí nebo přistěhují do Karlovarského kraje. 

dokončení článku ze strany 4
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